
Datum 2020-11 -24 

STYRELSEMÖTE 
PROTOKOLL 

TIDANS VATTENFÖRBUND 
TIDANS VATTENRAD 

Tid: Tisdagen den 17 november 2020, kl. 18:00 
Plats: Skype 

NÄRVARANDE 

Orvar Eriksson Ordförande 
Per Beckman Ersättare 
Lars-Åke Carlson Ledamot 
Tomas Ekelund Ersättare 
Per-Anders Freyhult Ledamot 
Mikael Jonsson Ledamot 
Mats Karlsson Ersättare 
Sofia Kämpe Adjungerad 
Håkan Landenmark Vattenrådet 
Johanna Olsson AdjunQerad 
Maria Owen1vr Adi~mgerad 
Håkan Magnusson Verksamhetsledare 

§1 Mötets öppnande 

Mötet öppnades. 

§ 2 Justering 

Till att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågs Mats Karlsson . 
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§ 3 Föregående protokoll 

Protokollet från styrelsemöte den 8 september 2020 gicks igenom. Inga syn
punkter noterades och protokollet lades till handlingarna. 
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§ 4 Rapporter 

Sedimentprovtagning 

Calluna har meddelat att sedimentprovtagningen i Blikstorp och Sörbylund 
pågår och ska slutföras inom två veckor. 
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§ 5 Underhåll 

Ösans utlopp i Östen 

Orvar Eriksson och Håkan Magnusson, tillsammans med Lars Pettersson 
från Terra Limnogruppen AB, har den 7 oktober träffat Länsstyrelsen, vatten
avdelningen och naturvårdförvaltaren.,Vid mötet redovisades de senaste ut
redningarna inklusive det prisförslag som lämnats av AHÅS Vassröjning och 
Sjögrävning AB. Vidare presenterades ett förslag till åtgärder. 

Länsstyrelsen informerade om hur de 
1
ser på området och att buskröjning och 

fräsning av öarna i deltat inte har högsta prioritet, p.g.a. att dessa ligger i ett 
område som totalt sett är besvärligt att röja. Andra områden bedöms mer vik
tiga för fågellivet. 

Vad gäller behovet av prövning bedö~s de föreslagna åtgärder kräva till
stånd enligt Miljöbalken då de översti~er 500 m2 påverkad bottenyta. Dock 
krävs det endast anmälan om det rör fig om rena underhållsåtgärder, d.v.s. 
om det inte sker några förändringar jämfört med vattnets ursprungliga läge. I 
detta fall är det dock svårt att bestämma vad som är ursprungligt läge efter 
de arbeten som gjordes i början av 1990-talet. 

Länsstyrelsen har efter mötet även meddelat att det utöver tillståndet även 
krävs dispens från naturvårdsområdets föreskrifter samt prövning enligt reg
lerna för Natura 2000. Länsstyrelsen har i tidigare ärenden även varit restrik
tiv till uppläggning av muddermassor inom naturvårdsområdet. 

Vidare diskuterades möjligheten att arbete med näringsreduktion genom att 
föra bort sediment med höga fosforha1ter. För sådana projekt kan LOVA
pengar sökas. Länsstyrelsens vattenavdelning kan eventuellt vara intresse
rad av ett samarbete kring en förstudie. 

Styrelsen beslutade att arbeta vidare ~ed en ren underhållsresning av hu
vudfåran med avledning av vattenflödet genom den yttersta kanalen och in i 
viken. Ingen fyllning av kanalerna utförs, om det inte kan hållas inom ramen 
för en anmälan. Massorna kommer istället läggas upp på land. 

Förslaget behöver nu förankras med intressenterna kring sjön. Dessa har ti
digare anfört vikten av att leda in vatten i viken vid Skams holme, för att 
minska sedimenttransporten till sjön, samt av att minska översvämningar 
uppströms i Ösan. Orvar Eriksson ska kontakta de berörda. 

Utöver detta ska en diskussion med Länsstyrelsen om en eventuell förstudie 
kring att sedimentåtervinning tas uppJ Det kan då vara aktuellt med att under
söka fosforinnehåll i sediment och söka pengar för att återföra sediment till 
åkermark. 

Frågan om Ösans utlopp tas upp ige på nästa styrelsemöte. 
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LEVA-projektet 

En vattendragsvandring hölls den 21 september vid Vallby-Sörgården. 

LEVA-projektet har haft ett möte med Länsstyrelsen om hur ansökningar om 
stadsbidrag till åtgärder ska se ut. Det ska pekas ut tydliga lägen och objek
tens storlek, för att Länsstyrelsen ska kunna ta ställning till om lägena är ge
nomförbara. 

Ett markägarmöte planerades till mitten av oktober, men ställdes in på grund 
av få anmälningar. Ändå bedöms det finnas ett visst intresse, vilket framkom
mit i samband med enskilda kontakter. 

Arbete med slutrapporten för LEVA-projektet pågår. 

LOVA-projektet 

Inventering av lämpliga våtmarkslägen fortsätter i Naturvårdsgruppens regi. 
Det kommer att bli en viss förskjutning i tiden av personliga skäl, men inget 
som påverkar projektet i stort. 

En delrapport lämnades in till Länsstyrelsen i mitten på oktober. 

Det är tänkt att bilda en referensgrupp för projektet. Denna ska träffas 2 
gånger per år för att diskutera nya ideer och åtgärdsförslag. Det är även vär
defullt med insikter utifrån. I gruppen föreslås Länsstyrelsen, Skövde kom
mun, SLU, Skövde Högskola, markägarrepresentant (skogsbruket) och Na
turskyddsföreningen ingå. LRF ska också tillfrågas för de är en viktig part. I 
gruppen medverkar även Tidans Vattenförbund genom Orvar Eriksson och 
Håkan Magnusson och Hushållningssällskapet genom Sofia Kämpe och Jo-
hanna 01·sson. "' " -

Tidanskolan har satt igång sitt arbete med Tidan. Vattenrådet har bekostat 
material för fältstudier. Detta har nu levererats till skolan. 

I höstas lämnade Tidans Vattenförbund in ytterligare LOVA-ansökningar för 
finansiering av åtgärder. En ansökan för etablering av skyddszoner ska kom
pletteras enligt begäran från Länsstyrelsen. En andra ansökan om anlägg
ning av fosfordammar och våtmarker måste enligt Länsstyrelsen preciseras 
noggrannare vad gäller lägen, men där är vi inte framme ännu. Troligtvis blir 
det därför avslag på denna ansökan. Beslut väntas i december. 

En rapportering av läget i alla LOVA-projekt ska lämnas på nästa styrelse
möte. 

Ett avtal mellan Tidans Vattenförbund och Hushållningssällskapet har upprät
tas för att tydligare visa våra olika roller. Avtalet ska skickas ut till styrelsen 
när det är påskrivet. 

Extramedel från Havs- och vattenmyndigheten 

Det har inte gått att få avsättning för de 400 000 kronor som Havs- och vat
tenmyndigheten tilldelade Tidans Vattenförbund för 2020. Avsikten var att 
delfinansiera åtgärder som våtmarker, strukturkalkning, kalkfilterdiken m.m. 
utförda av berörda markägare. Endast ett projekt, på c:a 50 000 kronor, har 
dock kunna genomföras eftersom det inte funnits tillräckligt intresse. 
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Det går att förlänga projekttiden till 1 december 2021 . Då kan strukturkalk
ning och kalkfilterdike ligga kvar som det gör. Däremot verkar inte kalkfilter
brunn vara så intressant för markägarna. Medlen för detta skulle istället 
kunna styras om mot en entreprenörsutbildning. 

Styrelsen beslutar att gå in med en ansökan om förlängd tid, men avvaktar 
med eventuella förändringar i projektet tills vi vet mer. 
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§ 7 Vattenrådet 

Remiss "Vägledning om samverkan inför omprövning av vattenkraftverk för 
moderna miljövillkor'' 

Havs- och vattenmyndigheten har tagit fram en vägledning riktad främst till 
Länsstyrelserna och verksamhetsutövarna för processen inför omprövning 
ska gå till. Tidans Vattenförbund väljer att svara på remissen. 

Ett utskickat förslag till yttrande diskuterades. Lars-Åke Carlson meddelade 
att vattenkraftsidan höll på titta på remissen och att de vill komma med kom
pletteringar. Styrelsen kommer dock inte hinna ha något mer möte innan re
misstidens utgång. 

Styrelsen beslutade att Lars-Åke Carlson skickar ut föreslagna komplette
ringar till styrelsen snarast. Alla lämnar sedan svar till Håkan Magnusson. 
Om ingen protesterat innan onsdag den 24 november läggs komplettering
arna till förelagt yttrande. Om någon önskar stryka delar av de föreslagna 
kompletteringarna kommer dessa delar inte tas med i yttrandet. 

Remiss "Förvaltningsplan. åtgärdsprogram och miljökvalitetsnormer 2021-
2027" 

Vattenmyndigheten Västerhavet har gått ut med en samrådsremiss angå
ende förvaltningsplan, åtgärdsprogram och miljökvalitetsnormer för Västerha
vets vattendistrikt, förvaltningscykeln 2021-2027. Sista svarsdag är 30 april 
2021. 

Den 26 novemb_er .kommer .Länsstyr~lsen att .. håJla eo information om arbetet 
med statusklassnfnQ av Tidans vattenförekomster för Tidans vatteilråd. ·ytter
ligare informationstillfällen kan komma i början av 2021. 

Styrelsen beslutade att det på nästa möte ska utses en arbetsgrupp för att ta 
fram ett förslag till yttrande. 
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§ 8 Övriga frågor 

Information om statusklassning av Tidan 

Den 26 november kommer Länsstyrel~en att hålla en information om arbetet 
med statusklassning av Tidans vattenförekomster för Tidans vattenråd. In
formationen kommer att hållas via Sk~pe. Den som har specifika frågor kan 
gärna maila till Håkan Magnusson nå4ra dagar innan. Ytterligare informat
ionstillfällen kan komma i början av 2021. 

Vattenmyndigheten Västerhavet har gått ut med en samrådsremiss angå
ende förvaltningsplan, åtgärdsprogra1' och miljökvalitetsnormer för Västerha
vets vattendistrikt, förvaltningscykeln 2021-2027. Sista svarsdag är 30 april 
2021. Styrelsen beslutade att låta en ©rupp ta fram ett förslag till yttrande. 
Vilka som ska ingå bestäms på nästa lmöte. 

Det ska planeras in ett informationstill älle för breda grupper inom Tidans av
rinningsområde, där Länsstyrelsen hå ler information men vattenrådet står för 
inbjudan. Detta möte blir sannolikt dig talt och preliminärt i februari 2021. 
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§ 9 Nästa möte 

Nästa möte blir den 26 januari kl. 18:00. 
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§ 10 Avslutande av mötet 

Mötet förklarades för avslutat. 

Vid protokollet 

/~?-
Håkan Magnusson 

Justeras 

en- c._~ 
Orvar Eriksson 
Ordförande 
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